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Grote investeringen in een veilig 
en bereikbaar Lummen
Uw gemeentebestuur investeert dit jaar meer dan 38 miljoen euro 
in een veilig, bereikbaar en schoon Lummen. 

Extra aandacht gaat naar bijkomende fietspaden en veilige schoolomgevingen. De ambitie 
is om tegen eind dit jaar twaalf kilometer fietspaden aan te leggen. De gemeente wil ook 
sterker inzetten op gescheiden riolering op haar grondgebied. Tegen eind 2022 wordt meer 
dan 22 kilometer gescheiden riolering aangelegd om het afvalwater af te voeren naar het 
waterzuiveringsstation.

Digitale gemeenteraad
De coronacrisis houdt ons al 
bijna twee jaar in de ban. 
De vaccinatiegraad in 
Vlaanderen zit goed, de 
economie herstelt en het 
aantal vacatures neemt 
indrukwekkend toe. Dat zijn 
stuk voor stuk elementen voor 
een snelle heropleving. Enkele 
weken terug hoopten we zelfs 
dat we het coronahoofdstuk 
stilaan mochten afsluiten en 
voluit konden gaan voor de relance, maar niets was minder waar. Het virus zette ons 
op het verkeerde been en katapulteerde ons rechtstreeks in de vierde golf, waar het 
met de omikronvariant nog steeds opletten geblazen is. Daarom blijft de N-VA 
zich ook digitaal voluit inzetten voor de Lummenaren.

Optimistisch het 
nieuwe jaar in

Beste Lummenaar, 

Het nieuwe jaar is al enkele weken 
oud, maar graag wens ik u alsnog 
een gelukkig en gezond 2022. 
Er werd mij gezegd dat bovenstaande
nieuwjaarswens nogal cliché 
is, maar voor mij is een goede 
gezondheid zeker geen hol begrip. 
Velen onder ons hebben de laatste 
maanden van zeer dichtbij onder-
vonden welke gevolgen een 
coronabesmetting met zich kan 
meebrengen.

Deze pandemie houdt ook vandaag 
nog steeds de bevolking in haar 
greep. Maar de minder gevaarlijke 
omikronvariant biedt licht aan het 
einde van de tunnel. Steeds meer 
versoepelingen komen in zicht. 
Stilaan hopen we de draad van het 
gewone leven opnieuw te kunnen 
oppakken.

Kunnen we binnenkort opnieuw 
zorgeloos winkelen? Kunnen we 
eindelijk die lang uitgestelde reis 
naar de zon maken? Kunnen we na 
lange tijd onze collega’s terugzien? 
Kunnen er opnieuw Lummense 
evenementen plaatsvinden? Ik hoop 
het samen met u. N-VA Lummen 
heeft het nieuwe jaar alvast met 
optimisme en verse moed ingezet. 

Hou het veilig, hou het gezond.

Maarten Aerts
Voorzitter 
N-VA Lummen

Er staat dit jaar heel wat op stapel in uw gemeente.

38 miljoen 
euro in 2022
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Herinrichting Gemeenteplein: sterker handelscentrum en  
verbeterde mobiliteit
In augustus organiseerde de gemeente Lummen een infomarkt over de herinrichting van het Gemeenteplein. Bewoners konden er 
hun opmerkingen over het voorontwerp meegeven. Daarna werd het ontwerp verder uitgewerkt tot een voorkeursscenario. Om dat 
scenario uit te testen, startte er eind december een proefopstelling met een gewijzigde parkeeropstelling en toegang tot het plein. 
Na zes weken werd de proefopstelling weggehaald. Na een evaluatie wordt het definitieve voorkeursscenario gefinaliseerd.

Met de herinrichting van het Gemeenteplein wil het Lummense 
bestuur het handelscentrum verder opwaarderen. “Zo is er in 
het ontwerp meer ruimte voorzien voor de horecaterrassen”, 
aldus schepen van Lokale Economie en Mobiliteit Rita Moors. 
“Maar ook mobiliteit is een belangrijk onderdeel. De omgeving 
moet veilig en overzichtelijk zijn. Voor mensen die op het plein 
parkeren, voor voetgangers en voor kinderen en hun ouders op 
weg naar school.”

Ruimte voor alle weggebruikers
In augustus 2021, tijdens de infomarkt, werd een voorontwerp 
getoond. “Dankzij de bemerkingen die we toen kregen, kon de 
ontwerper het scenario verder verfijnen tot een voorkeursscenario”, 
gaat Moors verder. “In dat scenario wordt er zoveel mogelijk 
parking behouden. De parking zelf blijft bereikbaar vanuit de 
Kerkstraat en de Dorpsstraat. Om een veilige schoolomgeving 
te creëren, wordt de zuidelijke kant van het Gemeenteplein een 
eenrichtingsstraat. Daarnaast is er ook voldoende ruimte voor 
fietsers en voetgangers nodig op het plein. En ten slotte, om alles 
vlot te laten verlopen, verlaat het verkeer het centrum via de 
Neerstraat of de Pastoor Frederickxstraat naar de Ringlaan.”

Volgens de huidige planning zal de herinrichting dit najaar star-
ten. Voor de start van de werken organiseert de gemeente opnieuw 
een infomarkt om de Lummenaar te informeren over de planning 
van de werken en de hinder die daarmee gepaard zal gaan.

 Zes weken lang werd het voorkeursscenario uitgetest.  

Gemeenteraad heft belasting op drijfkracht motoren op
Vanaf 1 januari 2022 wordt de belasting op drijfkracht motoren niet meer geheven. De belasting is verouderd en werd in de  
jaren vijftig ingevoerd als gevolg van de industrialisatie. Ondertussen zijn de tijden veranderd en belemmert deze belasting de 
economische groei van bedrijven. 

Deze belasting werd historisch jaarlijks geheven ten 
laste van nijverheids-, handels- en landbouwonder-
nemingen op motoren die gebruikt worden voor de 
exploitatie van de onderneming. Ze bedroeg 10 euro 
per kilowatt. “De belasting op drijfkracht motoren is 
ingevoerd in de jaren vijftig om de handenarbeid te 
beschermen”, legt schepen van Economie Rita Moors 
uit. “Door de industrialisatie werden steeds meer 
arbeidskrachten vervangen door machines. Het totale 
vermogen van de motoren was een indicator voor de 
financiële draagkracht van ondernemingen.”

“Ondertussen is het economische landschap erg  
veranderd en betekende deze belasting een rem op  
de economische groei van bedrijven. Het belasting- 
reglement was erg complex en bracht heel wat werk 
met zich mee voor zowel ondernemingen als de  
administratie”, besluit Moors. 

 Vanaf het aanslagjaar 2022 betalen Lummense bedrijven niet langer een 
belasting op drijfkracht motoren.
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Zes bruggen over Albertkanaal worden verhoogd
In Vlaanderen is het Albertkanaal de belangrijkste waterweg voor containervervoer. De huidige beperkingen in de hoogte 
en de breedte onder de bruggen over het kanaal vormen een fl essenhals voor de scheepvaart. De verhoging van de bruggen 
tot een doorvaarthoogte van 9,10 meter maakt het mogelijk om binnenschepen met vier lagen containers veilig en vlot te laten 
varen. In 2022 zullen in Limburg in totaal zes bruggen worden verhoogd, dat blijkt uit een parlementaire vraag van Vlaams
volksvertegenwoordiger Rita Moors aan de bevoegde minister.

Concreet gaat het om de spoorbrug Genk-Langerlo, de brug 
Godsheide, de brug Kuringen, de brug Viversel (Heusden-Zolder) 
en de brug Paal-Tervant, waarvoor de werken al in uitvoering 
zijn. Voor de verhoging van de brug Kempische Steenweg 
Hasselt is de opdracht al aanbesteed. “Alle werken worden 
in 2022 voltooid”, zegt Moors. “Op die manier halen we veel 
vrachtwagens van de Limburgse wegen. We moeten alle oppor-
tuniteiten van het Albertkanaal optimaal benutten.”

Insteekhaven belangrijk voor bedrijvigheid
Eén deelproject, met name de brug over de insteekhaven in 
Lummen (zij-arm van het Albertkanaal), staat momenteel ‘on 
hold’. “Het plan is om die brug af te breken zodra er een alterna-
tieve ontsluiting is van het industriegebied ENA Lummen. 
De insteekhaven is belangrijk voor de uitbreiding van de 
bedrijvigheid in Lummen en omstreken. Als schepen van 
Lummen hoop ik op een snelle realisatie”, aldus Rita Moors. 

Vrije doorvaart vanaf 2023
Omdat de brug van de insteekhaven geen hoogtebeperking 
vormt voor de vrije doorvaart op het Albertkanaal maar enkel 

voor het nog te ontwikkelen achterliggende ENA-terrein, heeft 
het ‘on hold’ plaatsen van dit project geen nadelig effect op de 
toegankelijkheid van het Albertkanaal. “In 2023 zullen dus 
binnenschepen met vier lagen containers op het Albertkanaal 
kunnen varen”, besluit een tevreden Moors.

Vlaams volksvertegenwoordiger Rita Moors: 
“Trajectcontroles door privébedrijven: een heikele kwestie”
Met ‘Trajectcontroles-as-a-service’ (TaaS) koppelen privébedrijven een verdienmodel aan verkeersovertredingen. 
Vlaams volksvertegenwoordiger Rita Moors legt uit: “Het uitgangspunt is dat steden en gemeenten niet 
zelf in de ANPR-camera’s hoeven te investeren, maar in ruil wel een vast bedrag per boete afstaan aan 
de private partner. Het is even controversieel als veelbesproken.”

Het verdienmodel is een heikel punt. “De inkomsten van de 
private partner hangen af van het aantal overtredingen. Dat 
staat haaks op het doel van trajectcontroles: het aantal snelheids-
overtredingen terugdringen en de verkeersveiligheid verhogen”, 
zegt Moors. Bovendien legt het concept beperkende maatregelen 
op aan lokale besturen: er mogen geen aanpassingen aan het 
traject worden gedaan en onderhoudswerken moeten worden 
beperkt. 

Wereld op z’n kop
“Aan de lokale besturen wordt gevraagd om verkeersremmende 
maatregelen te vermijden en zelfs bestaande maatregelen 
te schrappen waar trajecten worden opgestart. Dat is natuurlijk 
helemaal de wereld op z’n kop. Verkeersveiligheid moet de 
absolute prioriteit blijven. Het lokaal bestuur moet het beleid 
bepalen, niet enkele privébedrijven die blijkbaar geen baat 
hebben bij extra verkeersveiligheid”, besluit Moors. 

Meer informatie vindt u op www.ritamoors.be.

 Door de bruggen over het Albertkanaal te verhogen, halen we veel 
vrachtwagens van de Limburgse wegen.

 Rita Moors hoopt dat de bevoegde minister zo snel mogelijk 
een duidelijk kader creëert voor de lokale besturen.

Nieuws uit
 het parlement

www.n-va.be/lummen
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Kerncentrales sluiten is 
vergissing van de eeuw

De Belgische kerncentrales waren in 2021 goed voor 
meer dan de helft van onze stroomproductie. Tegelijkertijd 
stoten ze amper CO2 uit. 

Het is onbegrijpelijk dat de federale regering onze goedkoopste 
en meest klimaatvriendelijke energiebron wil uitschakelen. 
Dat is de vergissing van de eeuw.

De N-VA kiest voor betrouwbare, betaalbare en duurzame energie.

Wij passen voor het paars-groene recept dat de kerncentrales wil sluiten, vervuilende 
gascentrales wil bijbouwen en onze energieprijzen afhankelijk zal maken van Rusland. 
De N-VA kiest voor een realistische energiemix waarin kernenergie een rol blijft spelen en 
waarbij onze energievoorziening betrouwbaar, betaalbaar en duurzaam blijft.
Nog vragen over kernenergie? U vindt de antwoorden op www.kernenergie.vlaanderen.
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